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»علی اکبر مختاری«:

البرزی ها مراقب محصولات 
بهداشتی تقلبی باشند

»سردار حاجی زاده«: 

سپاه در موضوع کرونا در 
کنار دولت است

اقدامات مقطعی بس است؛

یکبار برای همیشه
 به نگرانی مردم پایان دهید!
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»دنیای هوادار« مذاکره با افراد غیرمنطقی را بررسی می کند؛
شاید بتوان در کنار غیرمنطقی ها هم
 چای نوشید!

»هیات مدیره بیمارستان جم«: 
شرایط ریوی، قلبی و کلیوی 
استاد شجریان »پایدار« است

دنیای هوادار شهادت
امام هادی )ع( را
تسلیت  می گوید
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فرمانده هوافضای سپاه گفت: وزارت بهداشت و 
درمان کشور فرمانده مقابله با بیماری کرونا است 
و مجموعه های مختلف سپاه هر جا نیاز باشد، کنار 

دولت هستند و کمک می کنند.

حاشیه  در  روزگذشته  زاده  حاجی  امیرعلی  سردار 
بازدید از نمایشگاه رونق تولید که در مصلی تهران 
برپا شده است، در جمع خبرنگاران گفت: مجموعه 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء تلاش کرده با حضور 
شرکت های دانش بنیان و با استفاده از توان و دانش 
داخلی و نیز همکاری با چنین شرکت هایی نمایشگاه 

خوبی برپا کند.
فرمانده هوافضای سپاه با بیان اینکه نمایشگاهی که 
برپا شده، خیلی جالب  قرارگاه خاتم الانبیاء  توسط 
خاتم الانبیاء  قرارگاه  فرمانده  گفت:  است،  جذاب  و 
توانسته قرارگاه را در نقش نخ تسبیح و مجموعه بخش 
خصوصی را به عنوان دانه های تسبیح دور خود جمع 
کند  تا همه از توانمندی همدیگر مطلع شوند و در 

جهت رفع نیازهای کشور قدم بردارند.
حاجی زاده ادامه داد: البته به نظر می رسد کارهای 
دانش بنیان  شرکت های  پیش روی  هم  بزرگتری 
خاتم الانبیاء  قرارگاه  با  نوعی  به  که  و شرکت هایی 
همکاری دارند، وجود دارد؛ بدین ترتیب باید گفت 
که نمایشگاه خیلی خوبی را در بخش های مختلف 

ترتیب دادند.
وی تصریح کرد: امروز در بخش تولید دارو و قطعات 
خودرو و خیلی چیزهای جزئی و پیش پا افتاده تحریم 
هستیم اما این نوع الگو نشان می دهد که اگر از این 
جنس کارها انجام داده و توسعه دهیم عملاً تحریم ها 
را بی خاصیت می کنیم؛ فکر می کنم در عرصه هایی که 
ورود کرده ایم کاملا تحریم ها بی خاصیت و بی ارزش 

شده است.
بزرگ  کارهای  اینکه  بر  تأکید  با  زاده  حاجی  امیر 

و خیره کننده ای تاکنون انجام شده است از  حضور 
در این نمایشگاه ابراز خوشحالی کرد و گفت: امروز 
با  خصوصی  شرکت های  همه  که  کردیم  مشاهده 

اشتیاق در این نمایشگاه حضور پیدا کرده اند.
فرمانده نیروی هوا فضای سپاه در پاسخ به سؤالی 
برخی  علیه  آمریکا  اخیر  تحریمهای  درخصوص 
نهادها و کشورهایی که به برنامه موشکی ایران کمک 
داشتند، گفت: آن ها در هر بخشی که بتوانند به ایران 
ضربه بزنند و تحریم کنند، این کار را انجام می دهند؛ 
حتی به انتخابات هم رحم نکردند و تلاش کردند تا 

مردم را به هر شکل ممکن منصرف کنند و با استفاده 
از شیوه های مختلف نگذارند مردم پای صندوق رای 
حضور یابند. اما دیدید که مردم با حضور گسترده ای 
که پای صندوق های رأی داشتند، جواب خوبی به 

آن ها دادند.
وی تأکید کرد: از دشمن نباید بترسیم و در عین 
حال اگر به داخل تکیه داشته باشیم و این جوان ها، 
مجموعه های صنعتی و دانشگاه ها و نخبگانی که داریم 
را باور کنیم، آمریکا از بیرون هیچ غلطی نمی تواند 

بکند.

وابسته  بیرون کشور  به  واقعاً  ما  زاده گفت:  حاجی 
امروز  باشیم؛  نگران  اعمال تحریم ها  با  نیستیم که 
وقتی می توانیم ماهواره بر، فضاپیما، پالایشگاه نفت و 
پتروشیمی بسازیم دیگر نباید برای چیزهای کوچک 

نگران باشیم.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
افزود: آن ها هیچ غلطی نمی توانند بکنند و حتی اگر 
دور تا دور کشورمان را هم حصار بکشند، مطمئن 
باشید همان گونه که در حوزه دفاعی و نظامی که 
بسیار پیچیده تر از بخش های غیرنظامی است مشکل 
پیدا نمی کنیم، در بخش های غیر نظامی هم با ورود 
چنین شرکت هایی می توان همه مشکلات را حل کرد 
و فقط کافی است که مدیران و مسئولان کشور آن 

ها را باور کنند.
سؤال  به  پاسخ  در  سپاه  هوافضای  نیروی  فرمانده 
بر  مبنی  ها  آمریکایی  ادعای  در خصوص  دیگری 
گفت:  ایران  سوی  از  یمن  موشکی  حوزه  تقویت 
آمریکایی ها خودشان تروریست هستند و اخیرا هم 
شاهد بودید که سردارسلیمانی را شهید کردند؛ لذا آن 
ها اصلا در این مقام نیستند که راجع به این مسائل 
صحبت و اظهارنظر کنند و بسیار بی جا می کنند 

حرف می زنند.
رسمیت  به  اصلًا  را  آن ها  ما  کرد:  تأکید  وی 
نمی شناسیم که بخواهیم راجع به اظهار نظر یک 
ارزش  اصلًا  آن ها  بدهیم؛  جواب  آمریکایی  مقام 

جواب دادن ندارند.
امیر حاجی زاده در خصوص اقدامات سپاه برای مقابله 
با بیماری کرونا گفت: وزارت بهداشت و درمان کشور 
فرمانده این کار است و هر کمکی نیاز داشته باشد 
بود؛  خواهیم  آن ها  کنار  در  و  کرد  خواهیم  کمک 
مجموعه های مختلف سپاه همان گونه که فرمانده کل 
سپاه هم اعلام آمادگی کرده هر جا مشکلی باشد و نیاز 

باشد کنار دولت هستند و کمک می کنند.

معاون اول رئیس جمهوری با تاکید بر این که همه 
دستگاه ها موظفند کالاهای اساسی مورد نیاز مردم 
به ضرورت  توجه  با  کنند گفت:  تأمین  فوری  را 
تنظیم بازار پایان سال همه دستگاه ها موظفند با 
برنامه ریزی دقیق کالاهای اساسی مورد نیاز مردم 

را به فور تأمین کنند.

آخرین  جلسه  در  دیروز  ظهر  جهانگیری  اسحاق 
وضعیت تأمین کالاهای اساسی، به فضای روانی ایجاد 
شده در پی شیوع ویروس کرونا و افزایش تقاضا در 
و دستگاه های  از دست اندرکاران  و  کرد  اشاره  بازار 
مختلف خواست تا با عرضه فراوان و سریع کالاهای 
فروش،  مراکز  و  های  فروشگاه  در  مردم  نیاز  مورد 
اطمینان لازم را در خصوص نبود مشکل در تأمین 

مایحتاج به جامعه بدهند.
وی با بیان اینکه تامین کالاهای اساسی و دارو اولویت 
اصلی دولت است،   تصریح کرد: خوشبختانه ظرفیت 

های فراوانی در بخش های مختلف به ویژه کارخانه های 
تولیدی موادشوینده و بهداشتی در کشور وجود دارد 

که می تواند همه نیازهای کشور را برطرف کند.
معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر ضرورت تأمین 
کلاهای مورد نیازهای مردم در شب عید و ماه مبارک 
رمضان و رصد مستمر وضعیت بازار، از همه دستگاه ها 
خواست تا با برنامه ریزی و تلاش گسترده شرایطی 
فراهم کنند تا در تأمین تقاضا و نیاز بازار مشکلی 

بوجود نیاید.
در این جلسه که وزیر راه و شهرسازی، سرپرست 
مرکزی،  بانک  کل  رئیس  کشاورزی،  جهاد  وزارت 
رئیس سازمان برنامه و بودجه و شهردار تهران نیز 
حضور داشتند، وزیر راه و شهرسازی گزارشی از تعداد 
کشتی ها و میزان اقلام وارداتی نظیر گندم،   ذرت، برنج 

و سویا در بنادر کشور ارائه داد.
قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت  همچنین 
آمادگی  به  اشاره  با  گزارشی  در  بازرگانی  امور  در 

کالاهای  تأمین  برای  انجام شده  برنامه ریزی های  و 
اساسی بیش از نیاز کشور به ویژه در ایام پایانی سال،  
از اتخاذ تمهیدات لازم برای عرضه فراوان و مناسب 
پوشاک، کیف و کفش، آجیل، شیرینی و شکلات، 
خدمات نظیر قالیشویی و نیز فروش فوق العاده اصناف 
و فروشگاه های زنجیره ای،  تشدید طرح نظارت خبر 
داد و گفت: با توجه به فضای روانی ایجادشده در 
خصوص بیماری کرونا، در همه استان ها به میزان 
کافی اقلام شوینده و کالاهای مرتبط به بهداشت 

فردی و جمعی در حال عرضه است.
معاون وزیر بهداشت،  درمان و آموزش پزشکی نیز از 
تولید سه شیفته ماسک و ممنوعیت صادرات ماسک 
و مواد اولیه تولید آن خبر داد و گفت: خوشبختانه 
در زمین تأمین دارو و کالاهای پزشکی کمبودی در 

کشور وجود ندارد.
سازمان  رئیس  و  اصناف  شورای  رئیس  مقام  قائم 
میادین و میوه و تره بار شهرداری تهران نیز گزارشی 

از آخرین میزان تقاضا برای کالا و فروش محصولات، 
تنظیم بازار پایان سال و تأمین گوشت گرم و سایر 
اقلام مورد نیاز مردم به قیمت مناسب در تهران و سایر 

شهرهای کشور ارایه کرد.
همچنین دراین جلسه پس از بحث و تبادل نظر، در 
خصوص تأمین کالاهای اساسی و دارو و نیز تأمین 
ماسک  به ویژه  موادشوینده  و  بهداشتی  کالاهای 

تصمیمات لازم اتخاذ گردد.

»سردار حاجی زاده«: 

سپاه در موضوع کرونا در کنار دولت است
خبر اول

خبر روز
»اسحاق جهانگیری« تأکید کرد:

کالاهای اساسی مورد نیاز مردم را فوری تأمین کنید
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3 اجتماعی

اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاون 
آرامش  اینکه  بیان  با  استاندار گیلان 
در  اصلی  ضرورت  جامعه  آگاهی  و 
کرونا  شیوع  کنترل  و  پیشگیری 
میان  این  در  گفت:  است،  ویروس 
رسانه ها با اطلاع رسانی صحیح به مردم 
نقش  جامعه  به  آرامش  بازگرداندن  و 

هدایتگری در این زمینه دارند.

محمود قاسم نژاد روزگذشته در جلسه 
به  اشاره  با  استان  اطلاع رسانی  شورای 
جهان  در  ویروس  این  بودن  ناشناخته 
و درگیرشدن کشورهای مختلف با آن 
برای  که  مشکلاتی  و  معضلات  افزود: 
امروز  با کرونا ویروس  و مقابله  برخورد 
مواجه هستیم، عموماً ناشی از ناشناخته 

بودن این ویروس است.
وی با اشاره به نگرانی مردم در رابطه 

انتشار  سرعت  گفت:  ویروس  کرونا  با 
تبعات  ولی  است  وسیع  ویروس  این 
چون  ویروس ها  سایر  از  کمتر  آن 
اما  است؛  آنفلوآنزا  و  سرماخوردگی 
برای  باید  آن  انتشار  سرعت  به دلیل 
مقابله با آن توصیه های بهداشتی را با 
دقت عمل کرد و بدین منظور هر یک 

از افراد باید از خود شروع کند.
برای  آمادگی ها  ضروت  بر  تأکید  با  وی 
کرد:  تصریح  ویروس  کرونا  با  مقابله 
کار  آن  درمان  راههای  ناشناخته بودن 
را برای ما دشوار کرده است اما با توجه 
بر  بیماری  این  پیشگیری  پایه  اینکه  به 
باید  است  متکی  فردی  اقدام  و  آگاهی 
اطلاعات و آگاهی های لازم و کافی برای 
تبیین راههای صحیح پیشگیری از کرونا 
ویروس به مردم داده شود. وی با اشاره به 
مباحثی در زمینه کمبود ماسک و برخی 

دغدغه ها و نگرانی ها در مردم گفت: مردم 
باید بدانند شستن مرتب دست و صورت 
و  با هر سطحی  تماس  از  بعد  بلافاصله 
از استفاده  رعایت بهداشت فردی، بیش 
از ماسک در  پیشگیری از ابتلاء به این 

بیماری مؤثر است.

قاسم نژاد تصریح کرد: در سطح جهان 
ممکن است یک تا دو درصد افراد دچار 
مشکلاتی بشوند که آنها هم عموماً افرادی 

دارای زمینه های بیماری هستند.
وی در بخشی دیگر از سخنان خود در 
موضوع انتخابات هم گفت: انتخابات در 

فضایی بسیار امن و آرام در گیلان برگزار 
شد و تمام تلاش ها و تجارب در این زمینه 

به کار گرفته شد.
گفتنی است؛ گیلان با دو و نیم میلیون 
گردشگری  کانون های  از  جمعیت  نفر 
شمال کشور است که با توجه به نزدیکی 
به تهران  هر ساله میلیون ها مسافر در 
تعطیلات رسمی به ویژه نوروز و تابستان 

به این استان سفر می کنند.
انتشار  کانون  قم، دومین  از  بعد  گیلان 
ویروس در کشور شناخته شد. بر اساس 
از سوی دانشگاه  ارائه شده  آمار رسمی 
علوم پزشکی گیلان تاکنون ۴مورد ابتلای 
به کرونا در گیلان تأیید شده که دو نفر 
از آنها جان باخته و دو نفر بهبود یافته اند 
و بیش از ۷۰مورد مشکوک نیز آزمایش 
به  تشخیص  برای  نمونه  و  گرفته شده 

تهران ارسال شده است.

»معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار گیلان مطرح کرد«:

آرامش و آگاهیِ جامعه، نیاز اصلی در پیشگیری از شیوع کرونا ویروس 
استان ها

البرز  استان  تعزیرات حکومتی  مدیرکل 
بیماری  این روزها که  اعلام کرد که در 
کرونا در کشور شیوع یافته، مردم مراقب 
بهداشتی و ضدعفونی کننده  محصولات 

تقلبی در بازار باشند.

علی اکبر مختاری روزگذشته با اعلام این 
خبر عنوان کرد: با ورود ویروس کرونا به 
استان البرز شاهد برخی بداخلافی ها و 
تقلب در فروش محصولات بهداشتی و 

ضدعفونی کننده هستیم.

وی افزود: مردم مراقب خرید محصولات 
تقلبی بهداشتی باشند و پس از اطمینان 
اقدام به خرید کنند. مختاری ادامه داد: 
برخی سوءاستفاده کنندگان در این روزها 
محصولات تقلبی روانه بازار می کنند که  

مردم درصورت مشاهده این محصولات 
گذشته  روزهای  کنند. طی  گزارش  را 
6۰۰لیتر الکل و مقادیر زیادی ماسک 
تعزیرات  کارشناسان  توسط  احتکاری 

حکومتی استان البرز کشف شد.

»علی اکبر مختاری«:     البرزی ها مراقب محصولات بهداشتی تقلبی باشند

مدیرکل انتقال خون مازندران با اظهار اینکه 
مراجعه اهداکنندگان برای اهداء خون به 
صورت محسوسی کم شده، گفت: برای 
جلوگیری از کاهش ذخایر خونی به اهدای 

خون شهروندان نیاز است.

با  روزگذشته  پوریانی  اسماعیل  دکتر 
تمامی  که  کرد  اعلام  خاطر  اطمینان 
ضوابط و مقررات خونگیری طبق آخرین 
استانداردهای بهداشتی بین المللی انجام 
می شود و هیچ گونه تهدیدی متوجه 

اهداکنندگان خون نمی شود.
وی تصریح کرد: هر چند هم اکنون کمبود 
خون وجود ندارد و نیازهای خونی مراکز 

درمانی و بیمارستان ها تأمین است، اما 
خون،  اهداء  مراجعه کنندگان  کاهش 

ذخایر خونی استان را کم کرده است.
بیان  با  مازندران  انتقال خون  مدیرکل 
تا  شد  سبب  کرونا  ویروس  که  این 
در  نیز  خون  مستمر  اهداکنندگان 
استان کم شوند، ادامه داد: از آن جایی 
که مازندران در تبادل خونی با ۲کشور 
آلمان و اتریش ارتباط دارد، همه ضوابط 
و مقررات بهداشتی در فرایند خونگیری 
تا فرآوری به صورت دقیق و بدون خطا 

انجام می شود.
و  امکانات  همه  داد:  توضیح  پوریانی 
تجهیزات در فرایند خونگیری مطابق با 

و  است  جهانی  بهداشت  استانداردهای 
اهداکنندگان یقین داشته باشند مشکل 
بهداشتی متوجه آنان و پزشکان و کادر 

انتقال خون نیست.
از آن جایی که برای تولید فاکتورهای 
خونی به تکنولوژی پالایشگاه خونی نیاز 
است، خون مازندرانی ها به عنوان سالم ترین 
انواع  به دست آوردن  قابلیت  دنیا  خون 
فاکتورهای خونی را دارد و برای این منظور 

به کشور آلمان و اتریش ارسال می شود.
با  ایران  خون  انتقال  سازمان  قرارداد 
شرکت های آلمانی و اتریشی در موضوع 
گرفتن فاکتورهای مختلف از پلاسمای 
اهمیت  مازندرانی،  اهداکنندگان  خون 

ویژه ای برای کشور دارد.
پوریانی با تأکید بر این نکته که اکنون 
وضعیت اهدای خون در استان مازندران 
وجود 6مرکز  از  نیست،  مناسب  خیلی 
جراحی قلب باز و حوادث ناشی از رانندگی 
از چهار هزارو ۵۰۰بیمار  و وجود بیش 
خاص اعم از تالاسمی، هموفیلی، دیالیزی 
و سرطانی در استان اشاره کرد و افزود: 
بیماران خاص سالانه بیش از 6۰درصد از 
خون های اهدایی فراوری شده در استان را 

مصرف می کنند.
استان  تندرست  و  سالم  افراد  از  وی 
به  خون  اهداء  برای  تا  خواست 
خون  انتقال  سیار  و  ثابت  پایگاههای 

مراجعه کنند.
ضمن  مازندران  خون  انتقال  کل  مدیر 
قدردانی از مردم استان خواست تا با اهداء 
یک واحد خون جان یک هم نوع خود را 

نجات بدهند.

جشنواره های  گفت:  قزوین  شهردار 
گردشگری نوروزی در سال ۹۹ به دلیل 
پیشگیری از شیوع بیماری کرونا برگزار 

نخواهد شد.

سیاوش طاهرخانی روزگذشته در جلسه 
ستاد اجرایی خدمات سفر که با حضور 
جمعی از مسئولان در شهرداری برگزار 

شد، افزود: جشنواره های نوروزی سال۹۹ 
بیماری  شیوع  از  پیشگیری  علت  به 
کرونا حذف می شود، اما اقداماتی چون 
فضاسازی، تهیه نماد، نورپردازی شهری 
و ارائه خدمات نوروزی به گردشگران و 

شهروندان انجام خواهد شد.
وی افزود: به همین منظور از ۲۰اسفندماه 
چون  برخوردار  کم  محلات  زیباسازی 

کار  دستور  در  و...  نشاط  باغ  مغلاوک، 
قرار دارد و تمهیدات لازم در این زمینه 
کمیته  رئیس  است.  شده  اندیشیده 
هماهنگی ستاد خدمات سفر شهر قزوین 
ادامه داد: امسال برنامه های منظر شهری 
پررنگ تر از سال های گذشته دیده شده 
نیز  نورپردازی  و  زیباسازی  بحث  در  و 

برنامه های متنوعی در حال انجام است.

اینکه  به  توجه  با  داد:  ادامه  طاهرخانی 
بخشی از مراکز گردشگری شهر قزوین 
توسط شهرداری قزوین مدیریت می شود، 
تمهیدات بهداشتی لازم برای مقابله با 
بیماری کرونا در این مراکز و اماکن عمومی 

شهر اندیشیده شد.
وی تصریح کرد: سازمان پارک ها و فضای 
سبز آمادگی کامل را برای اسکان مسافران 

دارد و سازمان تاکسیرانی نیز در شرایط فعلی 
پنج هزار تاکسی موجود را روزانه شست وشو 
و ضدعفونی کرده و آماده خدمات رسانی به 
شهروندان خواهد کرد. طاهرخانی یاد آور 
شد: سال گذشته هشت مسجد با هزینه 
شهرداری قزوین از هفت صبح تا ۱۰شب 
آماده پذیرش گردشگران بود و امسال نیز این 

آمادگی در شهرداری وجود دارد.

»اسماعیل پوریانی«:       مازندرانی ها مراکز انتقال خون را تنها نگذارند

»شهردار قزوین«:        جشنواره های نوروزی در استان تعطیل شد
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اتحادیه اروپا که بارها نگرانی خود را از گسترش 
ویروس کرونا در کشورهای عضو از جمله ایتالیا 
اعلام کرده، روزگذشته- چهارشنبه ۷اسفندماه، 
از اختصاص ۲30میلیون یورو برای مقابله با این 

ویروس خبر داد.

به گزارش شبکه تلویزیونی فرانس۲۴، اتحادیه اروپا 
این بودجه را ضمن اتخاذ تمهیدات ویژه، برای مقابله 

با شیوع گسترده ویروس کرونا در نظر گرفته است.

گسترش ویروس کرونا در ایتالیا، اروپا را نگران کرده 
است زیرا ایتالیا پاشنه آشیل اتحادیه اروپا محسوب 

می شود.
اگرچه موضوع بهداشت در حیطه اختیارات اتحادیه 
اروپا نیست اما در این مورد خاص کشورهای عضو 

چنین اختیاری را برای اتحادیه قائل شده اند.
اولیویه ورِان- وزیر بهداشت جدید فرانسه دراین باره 
گفت: ۲۳۰میلیون یورویی باید بین کشورهای عضو 
اتحادیه اروپا تقسیم شود و بر این اساس ۱۰۰میلیون 

از  است.  شده  گرفته  نظر  در  پژوهش  برای  یورو 
این مبلغ ۹۰میلیون یورو برای پژوهش های بخش 
خصوصی و دولتی و ۱۰میلیون یورو نیز برای اقدامات 

تشخیصی و درمانی.
همزمان با اعلام این خبر، شرکت دارویی - تحقیقاتی 
»سانوفی« از احتمال ساخت واکسنی برای مهار کرونا 
تا 6ماه آینده سخن به میان آورده است؛  آن هم در 
حالی که سازمان جهان بهداشت اعلام کرده ساخت 
واکسنی جدی و قابل استفاده تا ۱۲ماه دیگر ممکن 

نیست.
وزیر بهداشت فرانسه خاطرنشان کرد: ما اکنون شاهد 
مسابقه ای برای ساخت واکسن هستیم. اروپا برای 
بازگرداندن اتباع شهروندان اتحادیه اروپا و اختصاص 
پروازهایی برای این اقدام، ۳میلیون یورو بودجه در 
نظر گرفته است. اروپایی هایی که در چین به سر 
می برند، در این راستا و به لطف بودجه در نظر گرفته 
از سوی اتحادیه اروپا به سرعت به اروپا بازگردانده 

می شوند.

برای مقابله با کرونا؛     اختصاص بودجه 230 میلیون یورویی اتحادیه اروپا

امور خارجه  سید عباس عراقچی- معاون وزیر 
کشورمان روزگذشته- چهارشنبه، پس از پایان 
پانزدهمین نشست کمیسیون مشترک برجام در 
وین با اشاره به تمایل طرف های اروپایی برای حفظ 

این توافق، تصریح کرد: برجام هنوز زده است.

عراقچی در گفت وگو با خبرنگاران از اختلاف نظر بین 
اعضاء درخصوص فعال شدن سازوکار حل اختلاف 
در برجام خبر داد اما تصریح کرد: در نشست امروز 

صحبتی در این رابطه صورت نگرفت.
نماینده چین نیز در گفت وگویی نسبت به تلاش های 
آمریکا برای بازگرداندن تحریم های سازمان ملل علیه 

ایران هشدار داد.
آمریکا اردیبهشت سال گذشته به صورت یکجانبه از 
برجام خارج شد و تحریم هایی را که به موجب این 
توافق لغو شده بود دوباره بازگرداند. با این حال اعضای 

باقی مانده در برجام با اقدام آمریکا مخالفت کرده و به 
این توافق وفادار ماندند.

مقررات  برخلاف  و  یکجانبه  دنبال خروج  به  ایران 
بین المللی آمریکا از برجام، تلاش کرد توافق هسته ای 
به  توافق  این  طرف های  دیگر  عمل  شرط  به  را 
تعهداتشان حفظ کند اما با گذشت نزدیک به دو 
سال و ناتوانی طرف های اروپایی به تعهدات برجامی، 
ایران، گام های  اقتصادی  با هدف حفظ بهره مندی 
کاهش تعهدات خود را در بازه زمانی 6۰روزه آغاز کرد.

بر این اساس، ایران ۱۵دی ماه با صدور بیانیه ای گام 
پنجم و نهایی کاهش تعهدات برجامی خود را اعلام 
کرد که طبق آن، تهران دیگر هیچ محدودیتی در 
درصد  غنی سازی،  ظرفیت  )شامل  عملیاتی  حوزه 
غنی سازی، میزان مواد غنی شده، و تحقیق و توسعه( 
نخواهد داشت و از این پس، برنامه هسته ای ایران 
فقط بر اساس نیازهای فنی خود پیش خواهد رفت 

و همکاری با آژانس بین المللی انرژی اتمی نیز طبق 
روال ادامه می یابد.

تروئیکای اروپایی )فرانسه، آلمان و انگلیس( در واکنش 
به آخرین گام ایران و با نادیده گرفتن تعلل خود در 
اجرای کامل تعهداتشان در برجام، تلاش کردند تا با  
استفاده از سازوکار حل اختلاف، ایران را به اجرای 

کامل تعهداتش بازگردانند.
آنها ۲۴دی ماه با صدور بیانیه ای تمایل خود را برای 
این حال  با  اعلام کردند.  این ساز وکار  فعال کردن 

جوسپ بورل- مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
اعلام کرده است که این سازوکار هنوز فعال نشده 

است.
»میخائیل اولیانوف« نماینده روسیه در سازمان های 
به  دیروز  پایان نشست  از  وین پس  در  بین المللی 
کمیسیون  در  شرکت کنندگان  گفت:  خبرنگاران 
مشترک برجام پایبندی خود را به این توافق به عنوان 
عنصر مهم معماری عدم اشاعه هسته ای مورد تأکید 

قرار دادند.

معاون مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا پیش 
از آغاز پانزدهمین نشست کمیسیون مشترک 
اعضای  با  نوشت:   توییتی  در  وین  در  برجام 
توافق  حفظ  راهکارهای  درباره  شرکت کننده 

هسته ای ایران، بحث های حیاتی خواهیم داشت.

هلگا اشمید روزگذشته در توییتی، تصویر نشست 
دیروز- چهارشنبه ۷اسفندماه، کمیسیون مشترک 

برجام را منتشر و این مطلب را بیان کرد.
امور  وزیر  معاون  به همراه سیدعباس عراقچی-  او 

خارجه کشورمان ریاست مشترک پانزدهمین نشست 
کمیسیون مشترک برجام را برعهده دارد.

این نشست در سطح معاونان وزیر و مدیران سیاسی 
وزارت امور خارجه ایران و گروه۱+۴ و نماینده اتحادیه 

اروپا در هتل کوبورگ وین در حال برگزاری است.
اشمید روزسه شنبه نیز در توییتی تصریح کرد که همه 
به طور جمعی وظیفه داریم توافق هسته ای ایران را 

حفظ کنیم.
با خروج یکجانبه آمریکا از برجام، طرف های باقی مانده 
در این توافق نتوانستند اقدامی ملموس و جدی برای 

ایفای تعهدات خود صورت دهند و به همین سبب، 
جمهوری اسلامی ایران از مقررات پیش بینی شده در 
بندهای ۲6 و ۳6 برجام استفاده و اجرای بخشی از 
تعهدات هسته ای خود را طی پنج گام با فواصل زمانی 

قابل ملاحظه متوقف کرد.
در نشست روزگذشته طرف های باقیمانده در برجام 
باز هم تلاش خواهند کرد تا ایران را برای بازگشت به 
اجرای کامل تعهداتش متقاعد کنند. ایران بارها تاکید 
کرده که در صورت رفع تحریم ها و منتفع شدن از منافع 

برجام، آماده بازگشت به تعهدات برجامی خود است.

سفیر چین با حضور در هیات امنای صرفه جویی 
ارزی در معالجه بیماران، ۲۵0هزار ماسک به ایران 

اهداء کرد.

به گزارش روزگذشته وزارت بهداشت درمان و آموزش 
پزشکی، چانگ هوآ در این جلسه گفت: ما ابتدا از 
دوستان ایرانی خود تشکر می کنیم زیرا در زمان بحران 
جهت مبارزه با بیماری کرونا از ما حمایت کرده و حال 

با بروز کووید۱۹ در ایران، وزارت خارجه چین آمادگی 
لازم را دارد تا با وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی ایران همکاری های لازم را داشته باشد.
کیت  هزار  پنج  نیز  بزودی  اینکه  بیان  با  وی   
اهدا  ایران  به  از طرف چین  کووید۱۹  تشخیص 
می شود، افزود: بنابر اعلام نیاز و با برنامه ریزی های 
انجام شده تعداد زیادی کیت تشخیص کووید۱۹ 

وارد ایران خواهد شد.

جمهوری اسلامی ایران از جمله کشورهایی بود که 
پس از شیوع ویروس کرونا در چین، ضمن همدردی 
با مردم و دولت این کشور، تجهیزات پزشکی از جمله 
کمک های  محموله  چندین  و  ماسک  سه میلیون 

بشردوستانه به چین ارسال کرد.
چانگ هوآ گفت: ویروس کرونا مرزها را نمی شناسد و 
دشمن مشترک چین و ایران محسوب می شود و برای 
مبارزه با ویروس کووید۱۹ مردم ایران و چین کنار هم 

بوده و یکدیگر را حمایت می کنند تا امنیت و سلامت 
را به جامعه بازگردانیم.

 سفیر چین عنوان کرد: شعار ما مبنی بر این است 
که می گوییم »قوی باش ایران، قوی باش چین« و با 
توجه به اینکه در حال سپری کردن روزهای سختی 
خانواده هایشان همدردی  و  ایران  مردم  با  هستیم، 
می کنیم و آرزو داریم سایر مبتلایان هرچه زودتر 

بهبود یابند.

»عراقچی«: 

تمایل اروپا به حفظ برجام است

نشست کمیسیون مشترک »برجام«

»اشمید«:      برای حفظ برجام بحث های حیاتی خواهیم داشت

سیاست خارجی
چین 2۵0 هزار ماسک به ایران اهداء کرد



پنج شنبه  8 اسفند 98 -  شماره  436

روزنامه

5 اقتصادی

  دکتر علی قوامی
محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی

و  تحلیل گر بازارسرمایه

فرض کنید مجبور شده اید با کسی که از 
او نفرت دارید، مذاکره کنید. حالا چه باید 
کرد؟ می توان با اطمینان گفت که گاهی 
لازم می شود با انسانی غیرمنطقی، مذاکره 
کنید. شما باید بتوانید در چنین شرایطی 
به درستی با فرآیند مذاکره روبه رو شوید. 
هر انسان غیرمنطقی را نمی توان درمان 
کرد. پس چه باید کرد؟ زمانی که با چنین 
مواجه  مذاکره  میز  سر  بر  انسان هایی 
شدید، سه نکته را در ذهن داشته باشید:

مورد  در  خود،  جمله های  در   
رفتارهای طرف مقابل صحبت کنید و 

نه شخصیت طرف مقابل.
خودتان  احساسات  مورد  در   

صحبت کنید و نه در مورد دیگران.
 رفتار خود را تغییر دهید. مجبور 

نیستید احساس خود را تغییر دهید.

اجازه دهید که هر یک از این نکات را به 
صورت مستقل مورد بحث قرار دهیم. اما 
به یاد داشته باشید اگر احساس نفرت و 
ناراحتی از طرف مقابل را در ذهن خود 
حفظ کنید، نمی توانید مذاکره اثربخشی 

با او داشته باشید.

صحبت در مورد رفتارها و نه 
شخصیت طرف مقابل

واقعی،  شرایط  در  که  را  جملات  این   
توسط مذاکره کنندگان مورد استفاده قرار 
گرفته است در نظر بگیرید: »با جک اصلًا 

نمی توان کار کرد«، »لری همیشه وقتی 
دارم،  جلسه  او  با  بودجه بندی  برای  که 
می شود«،  عوضی  آدم  یک  به  تبدیل 
ما  تأمین کنندگان  از  یکی  که  »الیزابت 
است، در جلسه مذاکره فروش، یک انسان 

کاملاً روانی است.«
این جملات، همگی به شخصیت طرف 
چنین  پیش  فرض  دارند.  اشاره  مقابل 
جملاتی این است که طرف مقابل، به دلیل 
ویژگی های شخصیتی خود، چنین رفتاری 
را از خود بروز می دهد. خطرناک ترین کلمه 
در این گونه اظهارنظرها، کلمه »همیشه« 
است. وقتی که می گویید فلان شخص 
همیشه این گونه رفتار می کند، در واقع 
معتقدید رفتار وی در شخصیت او ریشه 
دارد و نه در شرایط محیطی. این سبک 
حرف زدن، صرفا به ترور شخصیت طرف 

مقابل منجر می شود.
در  حرف زدن  جای  به  چیست؟  راه حل 
مورد  در  مقابل،  طرف  شخصیت  مورد 

رفتارهای او صحبت کنید. این جملات 
مقابل  رفتارهای طرف  مورد  در  همگی 
جک  اینکه  از  »من  می کنند:  صحبت 
چند دفعه و به صورت متوالی دیر به جلسه 
می رسد ناراحت هستم«، »من شیوه رفتار 
لری با سایر اعضای جوان تر تیمش را قبول 
ندارم«، »وقتی الیزابت بعد از رسیدن به 
توافق و دادن تعهد به قولش عمل نمی کند، 

خیلی ناراحت و عصبانی می شوم.«

درمورد احساسات خود صحبت کنید
وقتی به طرف مقابل می گویید: »تو مثل 
دیوانه ها رفتار می کنی«، »او به همه حمله 
می کند«، »او حوصله من را سر می برد«؛ 
تمام مسئولیت  رفتارهای خود را نیز بر 
گردن کس دیگری می اندازید. سعی کنید 
خود  احساسات  مسئولیت  پذیرفتن  با 
نسبت به دیگران، بخشی از مسئولیت 
رابطه  ایجادشده در یک  اتفاقات منفی 
را به عهده بگیرید. حتی وقتی نمی توانید 

احساسات خود را تغییر دهید، می توانید 
لااقل مسئولیت آن ها را بپذیرید.

رفتارهای خود را تغییر دهید
بر  شده اید  مجبور  حال  به  تا  حتماً 
بغرنجی  روابط  زندگی،  شرایط  حسب 
که  روابطی  کنید،  برقرار  دیگران  با 
برای حفظ کسب وکار مجبور می شوید 
مختلف  به دلایل  اما  دهید،  تن  آن  به 
شاید  می کند.  ایجاد  اضطراب  برایتان 
بهبود  و  تغییر  برای  تلاش هایتان 
با  مقابل،  طرف  به  نسبت  احساستان 
شکست مواجه شده باشد. ممکن است 
مدت های طولانی با خودتان در مورد آن 
رابطه و نحوه مدیریت آن، صحبت کرده 
باشید. ممکن است به خودتان قول داده 
باشید که احساس تان را نسبت به طرف 
مقابل تغییر دهید. اما هنوز هم نسبت به 
آن شخص احساس بدی دارید. این کاملًا 

طبیعی و منطقی است.

»دنیای هوادار« مذاکره با افراد غیرمنطقی را بررسی می کند؛

شاید بتوان در کنار غیرمنطقی ها هم چای نوشید!
زبان بدن و ارتباط مؤثر

پزشکی ضمن  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
درخواست از مردم برای قرار گرفتن در قرنطینه 
خانگی تصریح کرد: سفرهای غیرضروری، مانع 

کنترل ویروس کرونا می شود.

سعید نمکی روزگذشته در گفت وگوی خبری افزود:  
سیستم قرنطینه ای که مطرح بوده را به طور صددرصد 

نمی پذیریم و آن را یک اقدام علمی نمی دانیم.
وی ادامه داد:  اما قرنطینه خانگی و اینکه مردم با 
آگاهی در منزل خود را قرنطینه کنند و سفر نکنند 

بسیار حائز اهمیت است.

نمکی به تعطیلی مدارس اشاره کرد و گفت:  یکی از 
مواردی که مانع تعطیلی مدارس می شود این است 
که تا تعطیل می کنیم همه سوار خودروی خود شده 
و بدون توجه به پیام های بهداشتی به جاهای مختلف 

می روند.
وی با بیان اینکه به هوشمندی و آگاهی مردم شریف 
کشور همواره اعتقاد داریم، افزود:  در بسیج کنترل 
فشار خون ۳۰میلیون و ۷۰۰هزار نفر شرکت داشتند 
و این مشارکت را به عنوان یک ضریب آگاهی مردم 

تلقی کردیم.
نمکی با تأکید بر اعتماد به مردم ادامه داد: اکنون نیز 

انتظار داریم وقتی قرنطینه اعمال نمی کنیم، مردم به 
مسافرت نروند. اکنون گیلان و شهرهای شمال کشور 
آلوده است، اما مردم به این مناطق سفر می کنند و 
این اتفاق کار وزارت بهداشت را سنگین و نیز کنترل 

ویروس کرونا را از اختیار ما خارج می کند.
وزیر بهداشت گفت:  اعلام تعطیلی به این معنا نیست 
که مردم از نقاط آلوده به نقاط غیر آلوده و یا بالعکس 

سفر کنند.
نمکی ضمن درخواست از مردم برای قطع سفرهای 
خود تصریح کرد:  روند تعطیلی مدارس و دانشگاه ها را 

نیز به اطلاع مردم می رسانیم.

»نمکی«: 

سفرهای غیرضروری مانع کنترل کرونا می شود
کرونا در ایران و جهان

مرکز اقتصادی آکسفورد، آسیب کرونا به اقتصاد 
جهان را 1.1تریلیون دلار برآورد کرده است؛ شوکی 

کوتاه اما بسیار حاد.

چشم انداز نگران کننده شیوع ویروس کرونا به اولین 
تبدیل شده  روند جهانی شدن  اختلال جدی در 
است. حالا تردیدها نسبت به ثبات اقتصاد جهانی 
افزایش یافته است.« بلومبرگ چنین درباره تهدید 

اقتصاد جهان با ویروس کرونا می نویسد.
تعداد مبتلایان به این ویروس به ۸۰هزار نفر افزایش 
پیدا کرده و تعداد تلفات آن هم به حدود سه هزار 
 »Oxford Economics« نفر رسیده است. پایگاه
که بزرگترین مرکز پیش بینی اقتصادی و تحلیل 
داده در جهان است، گزارشی درباره آثار اقتصادی 

ویروس کرونا منتشر کرده است.
بر اساس تخمین اقتصادی این پایگاه، بحران بین المللی 
سلامت یک تریلیون دلار از تولید ناخالص جهانی را 
از بین می برد. علت این زیان، غیبت در محل کار، 
بهره وری پایین، اختلال در زنجیره عرضه، لغو سفرها 

و کاهش میزان تجارت و سرمایه گذاری است.
بلومبرگ می نویسد:»سرمایه گذاران عصبی هستند. 
تنها در روز دوشنبه، شاخص S&P۵۰۰ در آمریکا 
بیش از سه درصد کاهش یافت. این بالاترین افت 

شاخص از ماه فوریه۲۰۱۸ بوده است.«
صندوق بین المللی پول نیز پیش بینی کرده است 
اقتصادی  رشد  از  تنها ۰.۱درصد  ویروس  این  که 
۳.۳درصدی جهان را در سال۲۰۲۰ از بین می برد. 
اما با این حال، »گیتا گاپینا«، اقتصاددان ارشد در 
شیوع  این  می گوید:»با  پول  بین المللی  صندوق 
گسترده، شاهد سناریوهای بسیار نزولی و ترسناک 

برای رشد اقتصادی جهان خواهیم بود.«
شیوع گسترده این ویروس در مناطقی که به عنوان 
قطب اقتصادی ایتالیا به حساب می آیند، رشد اقتصادی 
کل اروپا را نیز تهدید کرده است. مقامات آمریکایی نیز 
اعتقاد دارند که این ویروس دیر یا زود به آن ها هم 

خواهد رسید و برای مقابله با آن، مجهز شده اند.
»آکسل وبر«، رئیس گروه بانکی و سرمایه گذاری 
صندوق  از  بدبین تر  بسیار  سوئیس  در   UBS

جهانی  »رشد  می گوید:  و  است  پول  بین المللی 
سقوط گسترده ای تجربه خواهد کرد. از ۳.۵درصد 
رشد پیش بینی شده، به ۰.۵درصد خواهد رسید. 
اقتصاد چین در سه ماهه اول امسال، کاهش رشد 

شدیدی خاواهد داشت.«
این  از شیوع گسترده  پیش  بانک جهانی  تحلیل 
ویروس، محاسبه کره بود که فراگیری گسترده یک 
بیماری می تواند منجر به مرگ میلیون ها نفر شود و 
در محافظه کارانه ترین برآورد ممکن، یک درصد از 

تولید ناخالص جهان از بین خواهد رفت.
 Oxford« تحلیلی  مرکز  برآورد  اساس  بر 
Economics«، اقتصاد آمریکا و اروپا در نیمه اول 
سال۲۰۲۰ وارد رکود خواهد شد. این مرکز، آسیب 
اقتصاد جهان را چنین توصیف می کند:  به  کرونا 

»شوکی کوتاه؛ اما بسیار حاد برای اقتصاد جهان«

تهدید ۱.۱ تریلیون دلاری کرونا برای اقتصاد جهان!
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اگر منصفانه قضاوت کنیم، ورود ویروس مرگبار 
»کرونا« به ایران، نظم عمومی جامعه و روند عادی 
اجتماعی در کشورمان را بر هم ریخته و نگرانی و 
اضطراب ناشی از گسترش شتاب آلود این بیماری 
همه هموطنانمان را نگران کرده که البته نگرانی 
به حقی است. آنگونه که از پیام های هشدارگونه 
هرگونه  آید،  می  بر  درمان  و  بهداشت  مدیریت 
عوامل  از  کجا  هر  در  جمعیتی  ازدحام  و  تجمع 
اصلی گسترش این بیماری است و برای جلوگیری 
از شیوع آن باید مانع از ازدحام جمعیتی در فضاهای 
محدود شویم. متاسفانه یکی از اجتماعات بزرگ و 
پرتعداد در اقصی نقاط کشورمان مراکز آموزشی 
از پایین ترین سطح که »مهدکودک«ها است تا 
بالاترینِ آن »دانشگاه«ها می باشد و چون در کنار 
هم قرار گرفتن افراد در انواع مراکز آموزشی می تواند 
فاجعه ای بزرگ را در ارتباط با سرعت پخش و نشر 
ویروس کرونا رقم بزند، منطق حکم می کند که 

تجمع های آموزشی تحت لوای مدارس کشور که 
زیر نظر »وزارت آموزش و پرورش« است و مراکز 
علوم«  »وزارت  مدیریت  تحت  که  عالی  آموزش 
قرار دارد، هرچه سریعتر نسبت به اتخاذ شیوه های 
مبارزه برای ممانعت از تشدید این بیماری اقدام 
کنند که مهم ترین آن تعطیلی این مراکز است. 
البته تاکنون اقدامات مقطعی در شهرها و استان 
های مختلف با توجه به اختیارات مدیران منطقه 
ای گرفته شده اما کافی نیست و باید یک تصمیم 
اصولی و سراسری از سوی هیات دولت گرفته شود. 

بنا به اعلام سازمان های بهداشت جهانی، رشد این 
بیماری در ایران بسیار شدت گرفته و حالا پس از 
»چین« به عنوان دومین کشور از بابت نفوذ سریع 
این بیماری معرفی شده ایم! این هشدار اگرچه هنوز 
با جدیت مقامات ارشاد تصمیم گیرنده در کشورمان 
رو به رو نشده ولی باید هرچه سریعتر اقدامات اساسی 
و پیشگیری کننده آغاز شود که متاسفانه از رفتار و 
تصمیمات مسئولان چنین بر نمی آید! تعطیلی کلیه 
مراکز آموزشی در تمامی سطوح و رده ها، ممانعت از 
تشکیل گروه های انبوه مانند تماشاگران رقابت های 

ورزشی، کاهش سطح حضور پرسنل ادارات و مراکز 
دولتی و خصوصی، خودداری از سفرهای غیر ضروری 
و... همه از نکات کلیدی و تعیین کننده ای است که 
دولت باید هرچه سریعتر درباره آن ها تصمیم گیری 
و اقدام کند به ویژه وزارت های آموزش و پرورش و 
آموزش عالی که مسئولیت مستقیم مراکز آموزشی 
خرد و کلان بر عهده آن ها است. لازم است با توجه 
به فصل سرما که شرایط تکثیر ویروس را مناسب 
پایان  تا  حداقل  آمزوشی  مراکز  کلیه  است،  کرده 
تعطیلات نوروزی تعطیل گردد و برای بران عقب 
به  از خردادماه  امتحانات  تاریخ  ماندگی تحصیلی، 
تیرماه سال آینده موکول گردد تا علاوه بر رفع نگرانی 
خانواده ها، مانع از شیوع وسیع و سریع ویروس کرونا 
حداقل در میان افراد شاغل به تحصیل و پرسنل این 
مراکز شویم. ضمن آنکه در این اثنا، کار تحقیق و 
بررسی برای افزایش توان مراکز بهداشتی و پزشکی 
برای مبارزه و ریشه کن نمودن این مشکل پزشکی 
نیز بدون دغدغه همه گیر شدن آن در مراکز عمده 
تجمعی یا همان مراکز آموزشی، پیگیری و دنبال 
شود. اکنون در بسیاری از شهرها و استان ها با تصمیم 
بالاترین مقام استانی نسبت به تعطیلی مقطعی اقدام 
شده است. چه بهتر که اعضای محترم هیات دولت به 
ریاست رئیس جمهور و با توجه به کارشناسی وزرای 
مربوطه، تکلیف زمان قطعی تعطیلات آموزشی را 
مشخص کنند تا هر روز مردم به انتظار تصمیم های 

مقطعی و چند روزه نباشند. 

اقدامات مقطعی بس است؛

یکبار برای همیشه به نگرانی مردم پایان دهید!
پیشنهاد »دنیای هوادار«: تمام مراکز آموزشی، مسابقات ورزشی و... را تا فروردین 99 تعطیل کنید

یادداشت اختصاصی

آیلوارد با تحسین اقدامات مقامات چینی برای 
میان  هماهنگی  افزود:  کرونا  ویروس  با  مقابله 
مقامات رده پایین و مقامات ارشد دولتی و همکاری 

شهروندان قابل تحسین است.

این کارشناس ویژه سازمان بهداشت جهانی گفت، 
ترجیح می دهد اگر به ویروس کووید-۱۹ مبتلا شود 
در چین تحت معالجه قرار گیرد. او از سایر کشورهای 
درگیر با این ویروس درخواست کرد از تجربه دولت 

چین استفاده کنند.

آیلوارد پس از بازگشت از شهر »ووهان« مرکز شیوع 
این بیماری در چین خطاب به چینی ها گفت:»دنیا به 
شما مدیون است. صدها هزار نفر در چین از ابتلا به 
کووید-۱۹ مصون ماندند و این به خاطر پاسخ سریع و 

قاطع دولت این کشور بود.«
شیوع  اعلام  زمان  از  که  بهداشت  جهانی  سازمان 
ویروس کرونا در چین، هشدارهای بالایی صادر کرده، 
هنوز این بیماری را فراگیر اعلام نکرده است. براساس 
این گزارش، چین ۷۷ هزار و ۲6۲ مورد ابتلا به کرونا 
)کووید – ۱۹( را در این کشور اعلام کرده که شامل ۲ 

هزار و ۵۹۵ مورد مرگ و میر است.
۲۹ کشور دیگر نیز ۲ هزار و 6۹ مورد تائید شده از ابتلا 
به کرونا را گزارش داده اند که شامل ۲۳ مورد مرگ 

ناشی از آن می شود.
دارد،  نام   ۱۹  - کووید  رسما  که  کرونا  ویروس 
نخستین بار در شهر ووهان چین شناسایی شد. 
سرایت  کشور  حدود ۳۰  به  اکنون  ویروس  این 
داشته  برآن  را  بهداشت جهانی  و سازمان  کرده 
وضعیت  جهانی،  بهداشت  مورد  در  تا  است 

فوق العاده اعلام کند.

»سازمان جهانی بهداشت«: 

از تجربه چین در مبارزه با کرونا استفاده شود

سوژه روز

هیات مدیره بیمارستان جم با صدور اطلاعیه ای 
در تشریح آخرین وضعیت جسمانی محمدرضا 
شجریان استاد آواز ایران نوشت: شرایط ریوی، 
مراقبت  برای  و  است  پایدار  وی  کلیوی  و  قلبی 
بخش  در  بستری  ادامه  نیازمند  بیشتر  و  بهتر 

مراقبت های ویژه می باشند.

مدیره  هیات  شب  گذشته  شب  اطلاعیه  در 
بیمارستان جم آمده است: در ادامه اطلاع رسانی 
بالینی استاد به مردم هنر دوست و هم  شرایط 

حال  در  رساند  می  استحضار  به  عزیز  میهنان 
بسیار  ریوی  ترشحات  شده،  قطع  او  تب  حاضر 
کاهش یافته است ولی به دلیل نیاز به حمایت 
بیشتر تنفسی کماکان از دستگاه ونتیلاتور )کمک 
او  تنفسی  قلبی  شرایط  بهبود  برای  تنفسی( 

استفاده می شود.
وی  کلیوی  و  قلبی  ریوی،  شرایط  مجموع  در 
پایدار است و برای مراقبت بهتر و بیشتر نیازمند 
ویژه  های  مراقبت  بخش  در  بستری  ادامه 

می باشند.

»هیات مدیره بیمارستان جم«:    شرایط ریوی، قلبی و کلیوی استاد شجریان »پایدار« است
موسیقی
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7 شهری

واسطه های ملکی می گویند بازار اجاره مسکن 
که از حدود دو ماه قبل کم رمق شده، همچنان 
تعداد  و  می برد  سر  به  زمستانی  خواب  در 
قراردادهای اجاره جدید که نزد بنگاه ها منعقد 

می شود، بسیار اندک است.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از دنیای اقتصاد، 
کاهش تقاضای فصلی اجاره مسکن در زمستان، 
رخدادی هر ساله است اما امسال واسطه های این 
بازار آن را به مراتب شدیدتر از گذشته حس کرده 
و معتقدند چیزی که باعث شده تقاضای اجاره 
جدید در بازار مسکن کاهش یابد، سطح بالای 
شده  سبب  که  است  پیشنهادی  قیمت های 
مستاجران تا حد ممکن با موجر یک سال گذشته 
خود بر سر اجاره سال آتی کنار بیایند و محل 

سکونت خود را تغییر ندهند. 
این در حالی است که شمار موجرانی که قصد به 
اجاره سپردن آپارتمان های خود را دارند، مانند هر 
سال بوده و میزان عرضه کاهش نیافته است. در 
این شرایط طبیعی است موجران ناگزیر به کاهش 
قیمت پیشنهادی هستند تا در مقصود خود برای 

اجاره دادن ملک موفق باشند. 
بررسی قیمت های پیشنهادی اجاره بها در مناطق 
مختلف تهران نیز موید همین واقعیت است که 
بازار اجاره، بر خلاف  قیمت های پیشنهادی در 
تابستان به هیچ وجه حبابی نیست و حتی در 
از  میانگین  به طور  مصرفی،  مناطق  از  برخی 
اجاره بهای پیشنهادی نسبت به فصل گرم بازار 
اجاره، کاسته شده است. برخی واسطه های ملکی 
مزید  نیز  کرونا  شیوع  درباره  نگرانی  معتقدند 

بر علت شده و بسیاری از مستاجرانی که قصد 
جابه جایی دارند هم موقتاً از جست وجو در بازار 

مسکن منصرف شده اند.

بازار اجاره مسکن، همچنان کم رمق

شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  رئیس 
از  جلوگیری  با  کنیم  می  تلاش  گفت:  کرج 
انتشار  از  زباله،  آوری  عوامل غیرمجازِ جمع 

آلودگی های احتمالی جلوگیری کنیم.

درباره  خیری  احمد  هوادار،  دنیای  گزارش  به 
اقدامات این سازمان در پیشگیری از ویروس کرونا 
گفت: با اعلام رسمی ورود این بیماری به کشور 
بلافاصله اقدامات اطلاع رسانی و آگاهی بخشی در 
این زمینه در دستور کار قرار گرفته و آموزش های 
لازم به کارکنان اداری و شاغلین در پایگاه های 
انتقال پسماند به صورت حضوری ارائه شده است.

به  نسبت  روزانه  همچنین  افزود:  ادامه  در  وی 
ضدعفونی کردن سطوحی که احتمال آلودگی می 
رود اقدام می شود؛ ضمن آنکه ماسک و دستکش 

نیز در حد نیاز بین همکاران توزیع شده است.
رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج 
منظور  به  اقدامات  سایر  به  اشاره  با  ادامه  در 
کنترل این ویروس افزود: به صورت روزانه تست 
تبَ سنجی از کلیه همکاران و مراجعه کنندگان 

گرفته می شود.
خیری گفت: تلاش می کنیم با جلوگیری از عوامل 
غیرمجازِ جمع آوری زباله، از انتشار آلودگی های 

احتمالی جلوگیری کنیم.

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج عنوان کرد:

نقش مهم آموزش در پیشگیری از انتقال ویرس کرونا

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای 
شهر تهران گفت: لایحه افزایش نرخ کرایه های 
حمل و نقل عمومی در این کمیسیون، بررسی 
تصویب  به  ۲۵درصدی  افزایش  پیشنهاد  و 

رسید.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از مهر، محمد 
علیخانی با اشاره به تصویب لایحه افزایش نرخ 
کرایه های حمل و نقل عمومی در کمیسیون 
در  مصوب  نرخ  گفت:  نقل  و  و حمل  عمران 
کمیسیون نهایی نیست، باید در صحن شورا 
به تصویب برسد، پس از تأیید این مصوبه در 
از سوی  ابلاغ آن  و  فرمانداری  هیئت تطبیق 
شهرداری، نرخ های نهایی مشخص می شود اما 
پس از بررسی های کارشناسانه در کمیسیون 
حمل و نقل با افزایش ۲۵درصدی موافقت شد. 
میزان  اساس  بر  افزایش  شهرداری،  پیشنهاد 
آن  برای  ما  که  بود  شده  اعلام  رسمی  تورم 
سقف تعیین کردیم و »افزایش تا ۲۵درصد« 

را به تصویب رساندیم.
وی ادامه داد: با توجه به افزایش نرخ بنزین، رقم 

تصویبی در کمیسیون عادلانه است، جداول نرخ ها 
مشخص شده که در صحن شورا جزئیات آن اعلام 

می شود.
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای 
شهر تهران در خصوص افزایش نرخ بلیت مترو 
افزود: وسایل حمل و نقل عمومی همانند مترو، 
اتوبوس و تاکسی، سقف افزایش مشابهی خواهند 
هشتگرد  متروی  بلیت  نرخ  همچنین  داشت. 

مشخص شده است.
علیخانی با اشاره به کارت بلیت های مترو که 
برای اقشار خاص صادر می شد، گفت: تمام این 
کارت ها به صورت یکپارچه هستند و سقفی 
کرده ایم  مشخص  کارت ها  این  صدور  برای 
سالمندان،  بازنشستگان،  خبرنگاران،  بنابراین 
و...  وظیفه  سربازان  دانش آموزان،  دانشجویان، 
یکپارچه  صورت  به  اعتباری شان  کارت های 

خواهد بود.
کارت های  گذشته  در  اینکه  بیان  با  وی 
اعتباری به گونه ای بود که در صورت پایان 
صدور  برای  باید  و  نبود  شارژ  قابل  اعتبار، 
می شد،  پرداخت  هزینه ای  جدید  کارت 

تأکید کرد: پیش بینی شده که همان کارت ها 
با وجود  و  باشند  داشته  قابلیت شارژ شدن 
امکان پذیر  فنی  لحاظ  از  شد  اعلام  آنکه 
طریق  از  کرد  اعلام  کمیسیون  نیست، 
نرم افزارها، امکان شارژ مجدد کارت ها وجود 
دارد و لزومی به صدور کارت و تحمیل هزینه 
دوباره به شهروندان نیست؛ اصلاحات خوبی 
در این زمینه انجام شده که جزئیات آن به 

زودی در صحن مطرح خواهد شد.

افزایش 2۵ درصدی کرایه های حمل و نقل عمومی تهران

ضد عفونی کردن اتوبوس های 
پایتخت شبانه روزی شد

تشریح  با  تهران  اتوبوسرانی  واحد  شرکت  مدیرعامل 
تدابیر و تمهیدات این شرکت برای ارتقای ایمنی ناوگان 
گفت:  عمومی  بهداشت  حوزه  در  پایتخت  اتوبوسرانی 
عملیات ضدعفونی کردن اتوبوس های شرکت واحد که از 
پنجشنبه اول اسفند صرفاً در ساعات پایانی شب انجام 

می شد را شبانه روزی کرده ایم.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از ایسنا، مهندس محمود ترفع 
افزایش سطح بهداشتی  اینکه این اقدام به منظور  با اعلام 
اساس  بر  و  مسافران  سلامت  حفظ  و  اتوبوسرانی  ناوگان 
دستورالعمل های وزارت بهداشت صورت گرفته است، افزود: 
علاوه بر این، عملیات شست وشوی اتوبوس ها طی ساعات روز 

در ابتدا و انتهای خطوط انجام می شود.
اطلاعات  حاوی  آموزشی  پوسترهای  نصب  و  تهیه  از  وی 
پیشگیرانه در زمینه نکات بهداشتی برای مسافران و رانندگان 
خبر داد و تأکید کرد: علاوه بر این، نمایشگرهای ال ای دی 
اتوبوس های بی آرتی را نیز به پخش پیام های پیشگیرانه در 
حوزه سلامت عمومی که از سوی وزارت بهداشت توصیه شده 

است، اختصاص داده ایم.
بر اساس گزارش روابط عمومی شرکت واحد اتوبوسرانی تهران؛ 
مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی تهران در پایان با تأکید بر 
اینکه تعداد مسافران ناوگان اتوبوسرانی تهران در روزهای اخیر 
نسبت به قبل کاهش قابل ملاحظه ای نداشته است، خاطر 
نشان کرد: از شهروندان عزیز درخواست می کنیم اگر علائم 
سرماخوردگی دارند، از حمل ونقل عمومی استفاده نکند و در 
صورت ضرورت استفاده از حمل ونقل عمومی در صورت علائم 

سرماخوردگی از ماسک و دستکش استفاده کنند.

افتتاح آزمایشی زیرگذر گیشا
معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران صبح دیروز از افتتاح 

آزمایشی زیرگذر کوی نصر یا همان گیشا خبر داد.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از ایسنا، صفا صبوری دیلمی 
صبح دیروز در مراسم افتتاح آزمایشی زیرگذر گیشا با حضور 
در جمع خبرنگاران گفت: زیرگذر کوی نصر یا همان گیشا 
پروژه عملیاتی اش از سال۱۳۹۵ متوقف شده بود و تا خردادماه 

سال۱۳۹۸ حدود ۲۰درصد پیشرفت فیزیکی داشت.
وی با بیان این که خردادماه سال۱۳۹۸ پل گیشا جمع آوری 
شد، اظهار کرد: از آن پس انجام عملیات اجرایی زیرگذر 
گیشا در دستور کار قرار گرفت و براساس برنامه ریزی های 
زیرگذر  این  در خردادماه سال۱۳۹۹  مقرر شد که  اولیه 
برقراری  با  تهران  شهردار  توصیه  به  بنا  اما  شود،  افتتاح 
شیفت های کاری بیشتر، افتتاح پروژه را به ۲۹اسفندماه 
کوتاه کردیم، اما از آنجایی که ترافیک شب عید برای مردم 
آزاردهنده است و از نظر ایمنی نیز این پروژه تکمیل شده 
آزمایشی  صورت  به  را  پروژه  این  گرفتیم  تصمیم  است، 
افتتاح کنیم و بعد از احصاء مشکلات در همان زمان از 

پیش تعیین شده، این زیرگذر را افتتاح رسمی کنیم.
معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران با بیان این که حدود ۲۰روز 
زودتر این زیرگذر افتتاح می شود، تصریح کرد: کمتر از سه درصد 
از عملیات تکمیلی این زیرگذر باقی مانده است که در نظر داریم 

در کنار مردم این سه درصد عملیات را نیز انجام دهیم.
وی گفت: از نظر ایمنی این پروژه تکمیل شده است و تنها 
عملیات های ساده همچون یکسری ریزه کاری ها باقی مانده 
است که ارتباطی با کیفیت تردد مردم در زیرگذر ندارد و از 
سوی دیگر ترافیک این منطقه برای مردم آزاردهنده بود و 
می بینید که در دقایق ابتدایی که این زیرگذر افتتاح شده چه 

حجمی از تردد در آن صورت می گیرد.

اخبار
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دوره  از  که  یزدانی  حسن  مربی  مسلمی«،  »همت 
نوجوانی کنار این نابغه کشتی جویبار حضور داشته 
و تا چندی پیش هم در زمان حضور یزدانی در شهر 
خودش تمرینات او را زیر نظر می گرفت، مدت ها است 
که هدایت تیم کشتی آزاد ارتش هندوستان را برعهده 
گرفته. همت مسلمی که در دوره سرمربیگری غلامرضا 
محمدی قبل از مسابقات قهرمانی آسیا به کار گرفته 
شد، از کار در تیم های ملی ایران ناامید شده و نهایتاً 
به همین دلیل تصمیم گرفته از این پس خارج از ایران 
کار خود را ادامه دهد. در ادامه این گزارش، بخشی 
از صحبت های تیتروار این مربی سازنده مازندرانی را 
می خوانید که این روزها در هند مشغول مربیگری است:

 امکانات کشتی در کشور هند واقعاً فوق العاده 
است.

کمپ  در  را  گیران  کشتی  18سالگی  تا   
های تمرینی پرورش می دهند و پس از آن هم 

استخدامشان می کنند و حقوق می دهند.
 کوینتانا ستاره کشتی کوبا و مرادگایداروف 
نایب قهرمان هم در هند مربیگری می کنند که بین 

۲۵00 تا 3000دلار در ماه حقوق می گیرند.
برای  خاصی  احترام  اینجا  در  ورزشکاران   
مربی قائل هستند، 100کشتی گیر زیر دست من 
تمرین می کنند و برخلاف مازندران یکبار ندیدم 

به یکدیگر بی احترامی کنند یا با هم قهر کنند.

 دیپاک پونیا هم از شاگردان کمپ تمرینی ما 
است.

 در اینجا سالی یک ماه به کشتی گیران و 
مربیان اجازه می دهند در اختیار خودشان باشند 

و به مرخصی بروند.
 بجز یکشنبه ها، شش روز از هفته را روزی دو 

جلسه تمرین داریم.
 مربیانی که زیر دستم کار می کنند همه برای 
موفقیت تلاش می کنند و همگی رابطه خوبی با 

یکدیگر دارند.
 این جا باید یک فن را چند بار برایشان توضیح 
بدهی تا یاد بگیرند، البته وقتی هم که یاد می گیرند 
ملکۀ ذهنشان می شود. اما در ایران کشتی گیران با 

یک اشاره فن را یاد می گیرند!
 هندی ها دیوانۀ حسن یزدانی هستند. عکس 

پروفایلشان هم حسن یزدانی است.
 هندی ها مدت ها است که به فکر استخدام 

مربی برای تقویت کشتی فرنگی شان افتاده اند.
 خانواده ام را فعلاً به هند نیاورده ام، اخیراً به 
خاطر ویروس کرونا تصمیم گرفته اند اجازه ورود 

هیچ ایرانی را تا چهار ماه دیگر به هند ندهند.
 زمانی که رسول خادم رئیس فدراسیون بود 
آرزو داشتم یکبار بشود او را از نزدیک ببینم حرف 
دلم را با او بزنم اما هیچوقت این اجازه را به من و 

امثال من نداد. نعوذبالله انگار خدا بود.

 در حال حاضر علیرضا دبیر مانند همیشه 
جویای حال من و نحوه فعالیت هایم هست و به هر 
طریقی با من همفکری می کند و به من دلگرمی 

می دهد، این برای من یک دنیا ارزش دارد.
 در کشتی فرنگی بالاتر از محمد بنا نداریم، من 
در مصاحبه ای گفتم حقوق یک ماه من از حقوق 
یک سال بنا بیشتر است برخی فکر می کردند 
می خواهم به بنا فخر فروشی کنم، منظورم این بود 
بنا جایگاهش در کشتی بلند است باید به او بیشتر 

توجه شود.
 بزرگترین کمکی که دبیر می تواند به کشتی 
مازندران بکند این است که قادری رئیس هیئت 
جویبار را برکنار کند. او با امثال ماها مثل دشمن 
برخورد می کرد. کشتی را به مکانی برای لابی گری 

تبدیل کرده است.
 قادری مانع اعزام حاج محمود اسماعیل پور به 
المپیک ریو شد! مگر حاج محمود کم برای کشتی 
مازندران زحمت کشیده؟ قادری در حق مربیان 

سازنده نهایت ظلم را کرد.
 نقیبی کدام شاگرد را تربیت کرده که اورا به 
مسافرت های خارجی  می بردند؟ او آرزو می کرد 
حسن یزدانی ببازه! او حتی نتوانست پسر قادری 
را به جایی برساند. این ها چسبیده های کشتی 

هستند.
 مربیانی در جویبار حضور دارند که سالیان 

سال است که از کنار کشتی با رانت و رابطه پول 
به کیسه می زنند. من لااقل 10درصد در سازندگی 
حسن یزدانی سهم داشتم؛ اما خادم یک درصد 
هم حق مرا نداد. آیا من حق نداشتم یکبار در 

سفرها کنار شاگردم باشم؟ 
 نفراتِ رسول خادم پاسپورتشان جای مُهر 
نداشت اما او مرا حتی یکبار به همراه تیم به خارج 

از کشور اعزام نکرد.
فنی  کادر  تغییر  برای  فدراسیون  تصمیم   
نوجوانان و جوانان منطقی و درست بود. طلایی و 
درستکار در رده های ملی و لیگ آزمون پس داده 
هستند. تا چه زمانی باید نفرات قبلی سر کار می 

ماندند؟ 
 آرزو می کنم تیم های آزاد و فرنگی ایران در 

المپیک بهترین نتایج را کسب کنند.

تنظیم مصاحبه از: »نعمت اله وطندوست« در کانال 
خبری »گوش شکسته ها«

حسین کلانی- پیشکسوت باشگاه پرسپولیس 
می گوید: نام پرسپولیس همیشه بوده، هست و 

خواهد بود و هرگز از بین نخواهد رفت.

سه،  ورزش  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
باشگاه  قدیمی  اساطیر  از  یکی  کلانی  حسین 
پرسپولیس به شمار می رود که پس از سال ها زندگی 
در خارج از کشور، به ایران برگشته است. او یکی از 
محسوب  پرسپولیس  باشگاه  تاریخ  گلزنان  برترین 
می شود اما فارغ از عملکرد بسیار خوب او با پیراهن 
ایران  فوتبال  تحصیل کرده های  از  کلانی  ها،  سرخ 
است. او همچنین با حوصله فراوان، به دیگر پرسش ها 
پاسخ داد و درمورد ادبیات مرسوم این روزهای فوتبال 
ایران در بین هواداران، بازیکنان، مدیران و مالکان نیز 
اظهارنظر کرده است. این گفتگوی نسبتا طولانی را در 

ادامه می خوانید:
اگر مسئولیتی داشتید، اسم را عوض کنید

هرکسی بر اساس اطلاعات و دانشی که دارد اظهار 
واژه  پرسپولیس  ندارد.  هم  ایرادی  و  می کند  نظر 

مصطلحی است که به معنای قصر تخت جمشید در 
شهر پارس است. پرسپولیس همیشه بوده و یکی از 
افتخارات ما است. اما هرکسی عقیده ای دارد و اظهار 
نظری می کند اما فعلاً پرسپولیس باقی است و اگر 
ایشان مسئولیتی پیدا کردند که اسم را عوض کنند 

این مسأله جدایی است!
اگر مدرسه رفته باشند، پرسپولیس را می شناسند

هرکسی می تواند هر اظهار نظری داشته باشد اما اگر 
کسی مدرسه رفته باشد و درس تاریخ بخواند کاملًا 
می داند که پرسپولیس چه معنایی دارد و متعلق به چه 
دوره تاریخی است. پرسپولیس از زمان هخامنشیان 
وجود دارد و از آن زمان جا افتاده و همیشه از تخت 
جمشید به نام پرسپولیس نام برده اند. خیلی سعی 
شد که بعد از حمله به ایران اسم ها را عوض بکنند و 
مشکلاتی را ایجاد کنند اما خب پرسپولیس و تخت 

جمشید چیزی نیست که از بین برود.
را  پرسپولیس  اسم  و  داشت  را دوست  ایران  عبده 

انتخاب کرد
تخت  روی  پرسپولیس  لغت  شاه عباس  زمان  از 

جمشید کاملا مصطلح شد و در واقع تغییر کرد. 
کسی نمی گفت کاخ های تخت جمشید و می گفتند 
پرسپولیس. آقای عبده هم به خاطر علاقه خاصی که 
به میهنشان ایران داشتند، بعد از این که از آمریکا به 
ایران آمدند، هدفشان خدمت به ایران بود و بهترین 
و  اقتصادی  برای یک تشکیلات ورزشی،  نامی که 
جهانی پیدا کردند، چیزی جز پرسپولیس نبود. اسم 
پرسپولیس را انتخاب کردند که در دنیا معروف تر است 
چون هدفشان این بود که پرسپولیس جهانی شود و 

دیدیم که شد.
زمان ما هیچ وقت همدیگر را تحقیر نمی کردیم

زمان ما خارج از زمین که یک رقابتی بود، بازیکنان 
به هم توهین نمی کردند و از آن بالاتر مالکان هرگز 
همدیگر را مسخره نمی کردند. بله از امتیازات مختلف 
و قدرتشان استفاده می کردند اما تیمسار خسروانی 
دوست مرحوم عبده و دکتر اکرامی بود. حتی وقتی که 
باشگاه دوچرخه سواران تبدیل به تاج شد، مالکان این 
باشگاه با مشورت با آقای اکرامی رنگ آبی را انتخاب 
کردند. همه باهم رفیق بودند و فارغ از رقابت، هیچ 

وقت همدیگر را تحقیر نمی کردند. من یادم می آید با 
بازیکنان تیم های تاج و دارایی و عقاب نمره مشترک 

در حمام می گرفتیم و خیلی دوست بودیم.
شاید آقای زنوزی دلیل موجهی دارند

باید موارد را دقیقاً بررسی کنیم و من نمی خواهم 
درباره آقای زنوزی قضاوت کنم. ایشان شاید دلیل 
تحت  که  این  یا  داشتند  خودشان  برای  موجهی 
احساسات خاصی بوده اند و نتوانستند خودشان را 
اسم  درباره  ندارد کسی  لزومی  اصلاً  کنند.  کنترل 
اسم هایمان  تمام  الان  ما  کند.  صحبت  دیگر  تیم 
عربی است، من اسمم حسینعلی است و اسم پسرم 
حسنعلی؛ آیا باید اسممان را عوض کنیم چون ایرانی 
نیست؟ این بحث ها واقعاً عجیب اند. علت این ها گذران 
تاریخ است و چیزی است که در جامعه رشد کرده. از 
اول اسم تخت جمشید را گذاشتند پرسپولیس و این 
واژه مصطلح شد. آن موقع یونانی ها خیلی در ساخت 
تخت جمشید به ایرانی ها کمک کردند و اصلا بخشی 
از یونان ضمیمه امپراطوری ایران بود، بنابراین طبیعی 

است که واژه ها هم انتقال پیدا کنند.

»همت  مسلمی«:

هندی ها دیوانۀ حسن یزدانی هستند
عدو سبب خیر شد تا در هند مربیگری کنم

کشتی و پهلوانی

جنجال روز
پاسخ »حسین کلانی« به ادعاهای عجیب »مالک تراکتور«:

اگر مدرسه رفته باشند، پرسپولیس را می شناسند!


